
Protokół nr XXVII/2017 
z XXVII Sesji VII kadencji Rady Gminy Pruszcz Gdański, 

która odbyła się dnia 14 lutego 2017 r. 
 
W XXVII Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański uczestniczyli: Wójt Gminy- Magdalena 
Kołodziejczak, Zastępca Wójta – Daniel Kulkowski, Sekretarz Gminy – Małgorzata 
Grzegorczyk, Skarbnik Gminy – Mirosława Lica oraz Radca Prawny - Robert 
Dargiewicz. 

I. SPRAWY REGULAMINOWE 

 
1. Otwarcie Sesji. 
Otwarcia XXVII Sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Rady Marek Kowalski. 
 
2. Stwierdzenie Quorum. 
Przewodniczący obrad sprawdził listę obecności radnych stwierdzając quorum; 
ustawowy skład Rady Gminy Pruszcz Gdański wynosi 21 radnych. Listę obecności 
podpisało  21 radnych. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski -  Czy ktoś z Państwa radnych ma 
uwagi do porządku obrad dzisiejszej sesji? 

Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Chciałam poprosić o wprowadzenie do 
porządku obrad projektu uchwały w sprawie wspólnej realizacji projektu pn. 
„Bezpieczne Żuławy – podniesienie poziomu bezpieczeństwa powodziowego Żuław 
poprzez rozbudowę systemu alarmowania i powiadamiania oraz dostawę 
specjalistycznego wyposażenia ratowniczego” realizowanego w ramach Regionalnego 
Programu Operacyjnego dla Województwa Pomorskiego na lata 2014-2020, Działanie 
11.1 Ograniczanie zagrożeń naturalnych. Pojawiła się okazja na dofinansowanie 
zakupu sprzętu ratowniczego. Mieliśmy spotkanie z gminami, z którymi realizowaliśmy 
projekt związany z wczesnym ostrzeganiem. Jest to między innymi zamontowane 
nagłośnienie na terenie gminy, a także Centrum Zarządzania Kryzysowego, samochód 
zarządzania kryzysowego i inny sprzęt, który był kupiony. Tym razem możemy 
doposażyć nasze Ochotnicze Straże Pożarne w różnego rodzaju dodatkowe 
urządzenia. Między innymi chcielibyśmy razem z gminą Trąbki Wielkie, Ostaszewo, 
Nowy Dwór Gdański, Stegną, Suchy Dąb napisać projekt gdzie głównym 
projektodawcą będzie powiat gdański. Chcielibyśmy napisać wniosek na następujące 
rzeczy: wał przeciwpowodziowy z kołnierzem bocznym 20 m o średnicy 80, 
radiotelefony ręczne, radiotelefon bazowy, miskę olejową, agregaty prądotwórcze. 
Byłby to sprzęt za łączną kwotę 598 tyś. zł. Nie wiem jaki jest poziom finansowania, 
możemy uzyskać do 80% dofinansowania. Powodzenie gwarantuje pisanie takiego 
wnioski w partnerstwie. Jeśli wyrazicie zgodę, żeby gmina do tego zespołu gmin 
wnioskujących o dofinansowanie przystąpiła, to jest szansa, że doposażymy nasze 
straże. Mamy dwa agregaty prądotwórcze w naszej gminie. Chcielibyśmy dokupić 
cztery. W sytuacji odcięcia prądu to przypomnę, że na terenie gminy mamy sześć ujęć 
wody, sporo przepompowni ścieków, więc byłaby szansa, że przy pomocy tego sprzętu 
można by było na pewien czas utrzymać dostawę wody, albo odbiór ścieków. Można 
by było również dostarczyć prąd do obiektów użyteczności publicznej. Nie wiemy czy 
ten wniosek nam się powiedzie, ale jak nie spróbujemy to się nie dowiemy.  



Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Czy są jeszcze jakieś uwagi do 
porządku obrad? 

Nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski - Kto z Państwa Radnych jest za 
uwzględnieniem wniosku Pani Wójt? 

 
Za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wspólnej 
realizacji projektu pn. „Bezpieczne Żuławy – podniesienie poziomu 
bezpieczeństwa powodziowego Żuław poprzez rozbudowę systemu 
alarmowania i powiadamiania oraz dostawę specjalistycznego wyposażenia 
ratowniczego” realizowanego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 
dla Województwa Pomorskiego na lata 2014-2020, Działanie 11.1 Ograniczanie 
zagrożeń naturalnych głosowało 21 osób. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Projekt uchwały umieścimy w 
porządku obrad jako nr 23 w bloku uchwał. Czy są uwagi do porządku obrad dzisiejszej 
sesji w tym kształcie, który przyjęliśmy? 

Nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Stwierdzam, że porządek obrad w 
XXVII sesji został przyjęty. Zanim przejdziemy do punktu II, zgłaszała się mieszkanka 
naszej gminy, która chciałaby zabrać głos. 

Mieszkanka gminy Pruszcz Gdański podziękowała Pani Wójt Magdalenie 
Kołodziejczak za nową inicjatywę gminy tj. powstanie Akademii Seniora. W 
comiesięcznych wykładach biorą udział seniorzy z gminy Pruszcz Gdański. 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Zanim przejdziemy do punktu II, to 
zatwierdźmy jeszcze protokół z ostatniej sesji. Czy ktoś z Państwa radnych ma uwagi 
do protokołu z XXVI sesji Rady Gminy? 

Pan Karol Kardasiński – Mam małą uwagę odnośnie słówka. Potem poprawimy. 
Mówiłem na poprzedniej sesji o ulicy Jaśminowej w Żukczynie, a w protokole była 
Wiśniowa. Kwestia słowa. Uwagę mam tylko do zamiany słowa. Nie mam uwag 
ogólnie, tylko do zamiany słowa z Wiśniowej na Jaśminową.  

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Jest tak na nagraniu? 

Pan Karol Kardasiński – Tak. Jestem pewien, że mówiłem o tej ulicy. 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Czy są jeszcze inne uwagi do 
Protokołu? 

Nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Stwierdzam, że Protokół został 
przyjęty bez uwag. 

II. Zatwierdzenie planów pracy stałych komisji Rady Gminy Pruszcz Gdański na 
rok 2017 ( przedstawienie planów pracy przez Przewodniczących Komisji, 
głosowanie).  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski -  Proszę o przedstawienie planów 
pracy komisji. 



 

Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu 
Karol Karc odczytał plan pracy na rok 2017, który stanowi załącznik nr 2. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski -  Czy ktoś z Państwa Radnych ma 
uwagi do przedstawionego planu pracy komisji? 

Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania Rada Gminy przyjęła plan pracy Komisji Działalności 
Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu jednogłośnie ( w głosowaniu brało 
udział 21 radnych). 
 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Lech Milewski odczytał plan 
pracy na rok 2017, który stanowi załącznik nr 3. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski -  Czy ktoś z Państwa Radnych ma 
uwagi do przedstawionego planu pracy komisji? 

Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu brało udział 21 radnych) za przyjęciem 
planu pracy Komisji Rewizyjnej głosowało 20 osób, przy 1 głosie wstrzymującym 
się. 
 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej 
Ewa Romik odczytała plan pracy na rok 2017, który stanowi załącznik nr 4. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski -  Czy ktoś z Państwa Radnych ma 
uwagi do przedstawionego planu pracy komisji? 

Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania Rada Gminy przyjęła plan pracy Komisji Oświaty, Kultury, 
Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej jednogłośnie ( w głosowaniu brało udział 21 
radnych). 
 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Komunalnej Jan Pawul odczytał plan pracy na rok 2017, który stanowi załącznik 
nr 5. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski -  Czy ktoś z Państwa Radnych ma 
uwagi do przedstawionego planu pracy komisji? 

Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania Rada Gminy przyjęła plan pracy Komisji Rolnictwa, 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej jednogłośnie ( w głosowaniu 
brało udział 21 radnych).  
 
III. Przedłożenie przez Wójta Gminy Pruszcz Gdański sprawozdania z wysokości 
średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu 
zawodowego w szkołach prowadzonych przez gminę Pruszcz Gdański.    
 

Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak przedstawiła sprawozdanie z wysokości 
średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu 
zawodowego w szkołach prowadzonych przez gminę Pruszcz Gdański, które 
stanowi załącznik nr 6.  

IV. Sprawozdanie Wójta o pracach w okresie międzysesyjnym. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Informowałam już na posiedzeniach komisji 
oraz spotkaniu z sołtysami, że z dniem 1 stycznia powołałam nowego zastępcę wójta 



gminy Pruszcz Gdański Pana Daniela Kulkowskiego. Do tej pory Pan Daniel pracował 
w Starostwie Powiatowym. Był zastępcą naczelnika wydziału budownictwa. Jest 
mieszkańcem naszej gminy. Mieszka w Żukczynie. Pan zastępca przejmie zakres 
obowiązków przewidzianych w schemacie organizacyjnym tzn. gospodarkę 
komunalną, wydział infrastruktury, zamówienia publiczne, inwestycje i remonty. 

W miesiącu styczniu odbyła się u nas 25 edycja Wielkiej Orkiestry Świątecznej 
Pomocy. Chciałam podziękować wszystkim wolontariuszom, organizatorom. Dziękuję 
Panu sołtysowi Wiesławowi Zbroińskiemu i sołectwu Mokry Dwór, wszystkim 
uczestnikom, Ośrodkowi Kultury, Sportu i Rekreacji Biblioteki Publicznej, osobom, 
które przekazały bardzo cenne i różnorodne fanty, osobom, które licytowały. Pobiliśmy 
kolejny rekord w powiecie gdańskim. Udało nam się pozyskać prawie 50 tys. zł. Bardzo 
nas to cieszy, okazuje się, że na tak szczytne cele mamy hojną rękę.  

Dnia 9 stycznia odbyło się kolejne spotkanie z dyrektorami szkół.  Co miesiąc 
mamy cykliczne spotkania z dyrektorami. Na temat reformy oświaty rozmawialiśmy już 
od kilku miesięcy. Analizowaliśmy różne warianty. Nastąpiło już podpisanie ustawy 
oświatowej, więc rozmowy były już konkretne. Dyskutowaliśmy w jaki sposób 
dostosujemy siatkę naszych szkół do wprowadzonych przepisów.  

Mieliśmy spore zamieszania z firmą, która wygrała przetarg na odśnieżanie 
naszej gminy. Jak Państwo zapewne słyszeliście 6-8 stycznia był takim czasem 
newralgicznym. Wcześniej spotykaliśmy się z tą firmą w obecności pana mecenasa 
Dargiewicza. Naliczaliśmy kary za niewłaściwe wykonanie usług. Jednak data, o której 
wspominałam to była kulminacja. Pracownicy odpowiedzialni za odśnieżanie, pomimo, 
że były to dni wolne od pracy, spędzili dwa dni w terenie. Dziękuję Państwu Sołtysom 
za współpracę. Firma nie wywiązała się ze swoich zadań. Pani Prezes w rozmowie, 
przyznała się, że nie przypuszczali, że tak duży obszar przetargu wygrają. Zerwaliśmy 
tą umowę. Wprowadziliśmy wykonawstwo awaryjne. Okazuje się, że można 
wykonywać usługę należycie. Pozostałe zapisy umowy były stosowane, tak jak w 
przypadku poprzedniej firmy, co do obecnych wykonawców. Nie ma najmniejszego 
obecnie kłopotu. Rozumiemy się doskonale. Nie jesteśmy w stanie zrozumieć z czego 
wyniknął ten problem z poprzednim wykonawcą. Kara z powodu zerwania umowy to 
jest kwota 98 tyś. zł. Bez wątpienia sprawa ta znajdzie finał w sądzie. W tej chwili 
rozstrzygnęliśmy przetargi na trzy rejony. Przypomnę, że mamy ich 11 w gminie. 
Dzisiaj jest składanie ofert na pozostałe rejony w gminie. Myślę, że te firmy 
wykorzystamy już w końcówce tego roku. Ma obecnie nastąpić już radykalna zmiana 
pogody.  

Mieliśmy spotkanie z dzierżawcami terenów  w Łęgowie. To pewnie zainteresuje 
panów radnych z Łęgowa. W tegorocznym planie w budżecie mamy przewidziane 
porządkowanie centrum wsi w Łęgowie. Jest dwóch dzierżawców. Zawarliśmy 
stosowne z nimi porozumienia. Przedłużając im okres dzierżawy, włączymy ich w 
zagospodarowanie tego terenu, żeby za pewne elementy tego zagospodarowania 
odpowiadali. Bardzo się cieszę, bo dojdzie nareszcie do uporządkowania tego terenu 
przy poczcie, który jest takim newralgicznym miejscem w Łęgowie.  

Uczestniczyliście Państwo we wręczeniu stypendiów za znakomite osiągnięcia 
w pierwszym semestrze 2016/2017. Tym razem gospodarzem było Borkowo. Mieliśmy 
ponad 130 stypendystów. Przypomnę, żeby dostać stypendium za wybitne wyniki w 
nauce w szkole podstawowej trzeba osiągnąć 5,5 w gimnazjum 5,3. Wymagania są 
bardzo wysokie.       



Raz w tygodniu mamy cykliczne spotkania z pracownikami. Omawiamy 
inwestycje, które wprowadzamy, oraz te, do których się przygotowujemy. Musieliśmy 
opublikować plan zamówień publicznych. Jak Państwo słyszeliście, zmieniła się 
ustawa o zamówieniach publicznych. Został wprowadzony cały szereg nowych 
rozwiązań. W tej chwili gmina musi publikować już na początku roku plan zamówień, 
wpisywać w poszczególne miesiące inwestycje, na które chcemy ogłosić przetarg. 
Komplikuje nam to trochę sprawę, niemniej jednak tego zapisu musimy przestrzegać. 
Poza tym kolejną zasadniczą zmianą, która będzie nas obowiązywała od 2018 roku, a 
którą już wprowadziliśmy, jest ogłaszanie wszelkich zamówień, przetargów na tak 
zwanej Platformie. Jest to dosyć skomplikowane. Przysparza nam problemów, ale 
wyszliśmy z założenia, że wprowadzamy to rozwiązanie rok wcześniej, żeby do tego 
sposobu ogłaszania przetargów wszyscy  mogli się przygotować i nauczyć.  

Brałam udział w bardzo miłej uroczystości. Trzy pary z gminy Pruszcz Gdański 
obchodziły rocznice 50-lecia ślubu. Po raz kolejny powtórzę, że życzę każdemu z nas 
tak wspaniałej kondycji i formy.  

Mieliśmy spotkanie z Komendą Policji w Sopocie. Jest jednostka, która zajmuje 
się przestępcami związanymi ze środowiskiem. Poprosiliśmy o pomoc w sprawie 
„zasypywania” Przejazdowa. Powstają wysypiska materiałów porozbiórkowych. Jest 
to narastający problem. Dzieje się to na terenach prywatnych. Jest to niezgodne z 
planem zagospodarowania, oraz z wszelkimi przepisami. Procedury administracyjne 
są bardzo długotrwałe. Firmy, które składują nielegalnie materiały nie podejmują 
żadnej korespondencji z gminą, stąd taki krok z naszej strony, żeby wreszcie ten 
proceder ukrócić.  

Spotkałam się z firmą Alvater. Dostałam informacje od pana prezesa, że istnieje 
duże prawdopodobieństwo podniesienia opłat za odpady zmieszane. Nie dotyczy to 
tylko Trójmiasta, ale całej Polski. Będziemy starali się podjąć wcześniej pewne 
działania. Chcielibyśmy wprowadzić pilotażowy program pokazujący mieszkańcom, że 
z tych mieszanych rzeczy można jeszcze dużo wysegregować rzeczy. Będziemy na 
bieżąco Państwa informowali. Jest to bardzo ciekawa propozycja. Bylibyśmy na dzisiaj 
jedną z niewielu gmin, która taki pilotażowy program wprowadzi. Częściej byśmy 
wywozili segregowane śmieci, a rzadziej mieszane, żeby pokazać mieszkańcom, że 
tych zmieszanych, których nie można wysegregować jest niewiele. Są zapowiedzi, że 
opłata za zmieszane śmieci, które są kompostowane m.in. w Szadółkach może 
wzrosnąć nawet o 100%. Musimy podjąć już wcześniej daleko idące kroki.  

W trakcie dyskusji nad siatką naszych szkół i zmianami związanymi z ustawą, 
mieliśmy spotkanie z Zarządem Powiatu, w którym brali udział przedstawiciele Rady 
Gminy i dyrektor szkoły w Przejazdowie. Rozmawialiśmy o możliwości ewentualnego 
otwarcia szkoły branżowej w Przejazdowie. Spotkałam się z beneficjentami programu 
Kajakiem przez Pomorze. W Stężycy nastąpiło podpisanie ostateczne wniosku. Ten 
wniosek został złożony. Przypomnę, że ubiegamy się o dofinansowanie budowy 
przystani kajakowych: jednej na Raduni i pięciu na rzece Motławie. 

Brałam udział w spotkaniu z panem Maciejem Kowalczukiem, wicedyrektorem 
departamentu edukacji i sportu marszałka województwa. Rozmawialiśmy na temat 
projektów związanych z  dofinansowaniem infrastruktury sportowej na terenach 
gminnych. Niestety dofinansowanie zostało wycofane przez marszałka. Marszałek do 
tej pory tworzył bazę infrastruktury sportowej, która za pośrednictwem marszałka 
dostawała dofinansowanie z Ministerstwa Sportu. Teraz Ministerstwo Sportu nie 



dystrybuuje środków do marszałka. Obecnie trzeba bezpośrednio wnioskować do 
Warszawy. Analizowaliśmy możliwości naszej gminy. Zapisy w budżecie tegorocznym 
mają pozwolić, żeby stworzyć jeden duży projekt, który byłby możliwy do złożenia u 
Ministra Sportu.  

Odbyły się zebrania wiejskie w: Przejazdowie, Bystrej, Borkowie. 

Spotkaliśmy się w sprawie zbiornika retencyjnego w Borkowie. Zrobiliśmy 
dodatkowe badania geologiczne. Dokumentacja techniczna, którą dysponuje gmina, 
na podstawie której został w tej chwili ogłoszony przetarg i wybór wykonawcy, była 
zrobiona w 2008 roku przed wybudowaniem Obwodowej Południowej . Obecne 
badania wykazują, że stosunki wodne bardzo się zmieniły na tamtym terenie. Na 
jednym ze spotkań potwierdzała to pani radna Krysia Białek. Propozycja nasza jest 
taka, że zamykamy umowę z obecnym wykonawcą, uzupełniamy dokumentację o 
parametry, które wynikają z badań geologicznych i ponownie ogłosimy przetarg. Jest 
to najprostsza forma załatwienia tego kłopotu. Nie tracimy możliwości dofinansowania, 
bo wniosek będziemy składali. Podpisywanie aneksów z obecnym wykonawcą rodzi 
cały szereg dyskusji np. na temat zasadności takiego rozszerzania zamówienia. 
Chcemy, żeby o tym rozstrzygnął przetarg. Nie przewidujemy większych problemów 
terminowych z wykonaniem tego zbiornika.  

Podpisaliśmy umowę na dofinansowanie przedszkoli. Przypomnę, że ponad 3 
mln uzyskaliśmy z dofinansowania. Projekt już jest realizowany. Bardzo się cieszymy 
z dodatkowych zajęć oraz wyposażenia. Część pieniędzy, które zainwestowaliśmy w 
zeszłym roku też wróci do budżetu.  

Mieliśmy spotkanie z Państwem Sołtysami. Omawialiśmy bieżące sprawy. 
Rozpoczęła się ponownie dyskusja na temat funduszu sołeckiego. Będziemy tą 
dyskusję nadal prowadzili i przekazywali  informację Państwu.  

Chciałabym, aby krótko na temat przetargów kilka słów powiedział pan 
zastępca. 

Pan Daniel Kulkowski – Jeżeli chodzi o zamówienia publiczne to planujemy w 2017 
roku przeprowadzić ok. 70 postępowań, które zostały podzielone na kwartały. W 
pierwszym kwartale będzie to ok. 30 postępowań, w drugim też ok. 30, trzeci kwartał 
– 15 postępowań i w czwartym kwartale planujemy jedno zamówienie. Plan 
postępowań jest dostępny na stronie internetowej Urzędu Gminy. Każdy może się z 
nim zapoznać, są tam przedstawione szczegóły. Na dziś wszczęto 10 postępowań, w 
wyniku których podpisane są trzy umowy. Trwa badanie pozostałych ofert. Mocno 
zaawansowane są też prace nad kolejnymi inwestycjami i przetargami. W najbliższym 
czasie pojawią się inwestycje takie jak: budowa oświetlenia dróg i boisk w ilości 6 
sztuk, budowa ulic w Rotmance. Sukcesywnie, zgodnie z tym planem będziemy 
realizować nasze założenia na ten rok. Oczywiście wszystko będzie dostępne w 
Internecie. Jeśli chodzi o szczegóły odsyłam do stroni Internetowej. Ważną kwestią dla 
mieszkańców i pracowników jest nowy budynek Urzędu Gminy. Mocno zaawansowane 
są prace nad projektem budowlanym. Dopracowujemy szczegóły, jesteśmy w 
porozumieniu z projektantami. Zarówno architektura, konstrukcja i wszystkie instalacje 
są na etapie koordynowania wszystkiego, żeby później w jedna całość udało się 
dobrze złożyć. Nic nie wskazuje na to, żebyśmy mieli jakieś problemy. Prace trwają. 

V. Interpelacje i zapytania radnych.  



Pani Weronika Chmielowiec – W sprawie odśnieżania. Wiemy, że są pewne 
nieścisłości między tym co słyszymy, a tym jakie oświadczenie wystosowała firma, 
która odśnieżała. Czy nie można by utworzyć takiej zasady, że gdy zostają wysłane 
smsy, lub kiedy w inny sposób są powiadamiane firmy, które mają wyjechać na daną 
miejscowość i w jakim zakresie ma się to odśnieżanie odbyć, żeby taki sam sms 
otrzymał sołtys. Sołtys wówczas będzie wiedział czy firma dostała zlecenie, o której 
godzinie i czy jest to zlecenie tylko na odśnieżenie czy również posypanie. Sprawa 
będzie jasna, będziemy wiedzieli, że takie zlecenie zostało wysłane do firmy i w jakim 
zakresie. Czytaliśmy w oświadczeniu, że gmina np. zleciła odśnieżanie bez 
posypywania i jak to teraz udowodnić. Sprawa by była jasna, czy było zlecone 
posypywanie czy nie. Sołtys też by wiedział co ma odpowiadać mieszkańcom.  

Pan Karol Kardasiński – Wczoraj na sesji Rady Powiatu dość jasno padło z ust 
członka zarządu, że chcieliby usiąść do rozmów na temat działki pod planowaną 
świetlicę  w Rusocinie. Wniosek w tej sprawie złożyli mieszkańcy. Czy Pani Wójt z tego 
zaproszenia ma zamiar skorzystać?  Na razie w planie zagospodarowania taka 
działalność nie jest przewidziana. Jednak myślę, że taka działka w Rusocinie, 
ponieważ gmina takiej obecnie nie posiada, nawet na przyszłość być może nie pod 
świetlicę, może w tym czasie coś się zmieni, byłaby przydatna. Być może nie warto 
usiąść do tych rozmów, nie wiemy na razie o czym mówimy, żadne kwoty nie padły. 
Korzystając, że radni powiatowi są. We wrześniu zgłaszałem wniosek o źródełku, który 
płynie koło ulicy Lipowej, na ulicy Gdańskiej w Żukczynie. Ono wypływa cały czas na 
drogę. We wrześniu mnie zapewniono, że wszystko wiadomo i zlokalizowano skąd ono 
wypływa i je usuną. Jest zima, temp. -8 i na tym zakręcie jest lód. Prośba do p. 
zastępcy wójta, żeby tą sprawę przypilnował.  

Pani Krystyna Białek – Chciałabym, żebyśmy mieli, tak jak w pierwszym roku, plan 
pracy wszystkich sesji do końca roku. Według tego planu wszystko się odbywało, 
żebyśmy na komisje nie byli wzywaniu w ostatniej chwili. Byłoby to dla nas radnych 
wygodne, można planować swoje życie zawodowe i prywatne, żeby nie było kolizji 
większych, żeby wrócić do tego jak było. Większy porządek by był. Wiadomo czego 
się spodziewać, w którym miesiącu. 

 VI. Sprawy sołeckie. 
1. Zapytania i wnioski Stowarzyszenia Sołtysów Gminy Pruszcz Gdański.  
Nie zgłoszono. 
2. Zapytania i wnioski sołeckie. 
Pan Jerzy Feliksiak – Rozumiem, że na tej platformie wiele się dzieje, ale jeśli 
chodzi o kwiaty, lub inne rzeczy, które trzeba z Polski ściągać uważam, że jest to 
trochę nie w porządku. W ubiegłym roku z Poznania ściągałem bukszpany. Jak się 
okazało przyjechały pogniecione, małe, musiałem je wyrzucić. Wydaje mi się, że 
pomysł jest nie do zrealizowania, bo jak z Krakowa np. zamówimy kwiaty to nie 
wiadomo co z tego będzie. Swego czasu był okres gdzie promowaliśmy naszych 
producentów, nasze firmy, które miały zarabiać pieniądze. Jeżeli przyjdzie firma z 
Polski to nasi kwiaciarze będą musieli pożegnać się ze sprzedażą swoich kwiatków. 
Wydaje mi się, że jest to trochę nie w porządku. Przez tą platformę musimy wszystko. 
Nie wiem czy ktoś lobbuje tą platformę. Korzystam z niej również. Są to rzeczy, które 
są trwałe i nie ulegają zniszczeniu. Musimy to przeanalizować, czy musimy na tą 
platformę rzeczy świeże przesyłać z Polski. Może ktoś wygra z naszych, trudno 
powiedzieć, ale ktoś z Polski będzie lepszy w cenie, bo przecież chodzi o cenę 
prawdopodobnie. Wydaje mi się, że trzeba się nad tym zastanowić. 
Pan Bogdan Laskowski – Chciałem przez p. Basię podziękować panu naczelnikowi 



Świsowi, za utrzymanie drogi powiatowej, z którą nie miałem problemu, nawet w 
terminie Trzech Króli. Kontakt z naczelnikiem nie był ograniczony, mogłem w każdej 
chwili zadzwonić. Mówili dokładnie kiedy przyjadą. Ta zima mimo, że dla gminy była 
trudna, to w moim przypadku droga była przejezdna. Kontakt z naczelnikiem był 
lepszy niż w przypadku małej drogi z gminy. Nie zawsze w tym przypadku można 
było rozmawiać mimo, że dzwoniłem i prosiłem. Mówiono, że są ważniejsze sprawy. 
Podejście do tematu, jeśli ktoś mnie traktuje poważnie, wiem jaka jest sytuacja, a tu 
mnie ktoś zbywa i mówi, że ma ważniejsze. Dla mnie jest to nieistotne. Jest 
pracownikiem i musi traktować to poważnie. Pracowników Pani Wójt jest coraz więcej 
w tym temacie akurat, jeśli ktoś jest już odpowiedzialny za to, powinien niestety mieć 
podejście normalne i życzliwe. 
Pan Wiesław Zbroiński – Chciałem nawiązać do tamtego roku. Po ulewach, które  
w lipcu były, wszyscy wiemy jakie, zgłaszałem, żeby zrobić spotkanie z zarządem 
melioracji w sprawie ustawienia dodatkowej pompy, szczególnie na terenach gdzie 
jest depresja. Ustawienie dodatkowej pompy z agregatem od maja do września, która 
by zabezpieczała nasze pola i  kanały. Podczas tego spotkanie należałoby 
porozmawiać o bobrach. W tej chwili dalej sytuacja jest taka, że nikt nic nie wie, bobry 
są nadal szkodnikiem uznanym na województwie pomorskim. Nie słyszałem, żeby 
ktokolwiek polował na te bobry. Mamy dalej problem z bobrami, przeniosły się one 
na pola, robią już dosyć duże szkody. W tej chwili nie ma zezwoleń na wycinkę drzew. 
Przy drogach gminnych, czy powiatowych trzeba takie zezwolenie mieć, a bobry nie 
mają. Tną drzewa gdzie chcą i robią zagrożenie w wałach przeciwpowodziowych. 
Chciałbym, żeby takie spotkanie zostało zorganizowane w miarę szybko. Idzie 
wiosna, przyjdzie ulewa i rozłożymy znowu ręce, że się nic nie da zrobić. Myślę, że 
sołtysi z części żuławskiej też się przychylą do tego spotkania. 
Pan Janusz Sampolski – Chciałbym nawiązać do wypowiedzi Pani Wójt odnośnie 
hałd ziemi w Przejazdowie. Jest to dla nas temat bardzo ważny i trudny. Mam pewne 
rozwiązanie, które musimy omówić na poziomie służby marszałka. Ten proceder trwa 
i będzie trwał, żeby uniknąć takich problemów na przyszłość byłoby zasadnym 
zorganizowanie spotkania na poziomie różnych służb. Przede wszystkim : 
marszałka, WIOS-iu, Policji, Saur Neptun Gdańsk. Wierzą, że udałoby się 
wypracować właściwe wnioski. Będę prosił o takie spotkanie w tym temacie.  

 
VII. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 
1. projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego 
ustroju szkolnego  
Pani Bożena Chodowska przed odczytaniem projektu uchwały przedstawiła 
prezentację, która stanowi załącznik nr 7. 
Projekt uchwały odczytała B. Chodkowska  – pracownik merytoryczny. 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej opiniuje projekt uchwały 
pozytywnie. 
Pani Ewa Romik –  Opinia jest pozytywna, po burzliwych dyskusjach, które odbyły się 
na posiedzeniu komisji. Jednak mam pytanie do Pani Wójt i nie wiem czy wpisać to do 
uzasadnienia, doszliśmy do wniosku, że klasy w Przejazdowie, które powstaną nie 
powinny być mniejsze niż 10 osób. Mniejsze klasy niż 10-cio osobowe są z nie 
korzyścią dla uczniów. Moje pytanie do pani wójt jest następujące: co z projektem 
unijnym? Gmina wygrała ten projekt na ponad 2 mln złotych, czy dzieci które przejdą 
z Wiślinki do Przejazdowa będą mogły z tego projektu skorzystać? Mam prośbę do 
kolegi Sampolskigo oraz do nauczycieli z gimnazjum z Przejazdowa i do pana 
dyrektora, żeby koniecznie do końca marca wziąć 100% deklaracji od rodziców, że na 



pewno rodzice będą posyłali te dzieci od 1 września do szkoły  w Przejazdowie. Do 
końca 15 kwietnia musi być projekt organizacyjny szkoły. Powinniśmy wiedzieć, że ta 
szkoła jest naprawdę nam potrzebna, żeby zgodnie z własnymi sumieniami  szkołę od  
września stworzyć. Na to potrzebne będą pieniądze, na wyposażenie, żeby szkoła była 
naprawdę super. Opinia Komisji jest pozytywna z zastrzeżeniem, że klasy nie mniejsze 
niż 10 osób. Z tego co wiem, nawet kółka zainteresowań są ograniczone ilością dzieci. 
Jest tu pani dyrektor z Wiślinki i jeżeli się mylę to niech mnie poprawi, żeby powstało 
kółko zainteresowań to musi być od 12 do 15 osób. Wtedy ma to sens. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Termin do końca marca jest bardzo istotny, 
bo po przyjęciu uchwały my musimy podjąć działania związane z analizą potrzeb 
szkoły, czyli doposażeniem, wymianą sprzętu. Trudno sobie wyobrazić, że dziecko z 
czwartej klasy usiądzie w ławce gimnazjalisty. Na to pójdą określone środki.  Będziemy 
teraz szukali pieniędzy na niezbędne wyposażenie szkoły. Chcę również przypomnieć, 
ze musimy przystąpić do ogłoszenia przetargu na przebudowę tej szkoły. Jeżeli 
chcemy od 1 września 2018 wprowadzić klasy 0-3 to musimy przebudować cały szereg 
elementów, począwszy od toalet, wybudowania dodatkowej szatni, przygotowania 
zespołu dla tzw. zerówkowiczów. Te deklaracje rodziców byłyby dla nas bezcenne. Co 
do projektu, o który pyta pani radna, pytanie bardzo zasadne, na ten temat nie 
mówiliśmy. Pamiętacie, że gmina rozpoczęła realizację projektu edukacyjnego za 
ponad 2 mln złotych w szkołach na terenie naszej gminy. Jest realizowany we 
wszystkich szkołach podstawowych oraz  gimnazjum w Przejazdowie. Reforma dla 
wszystkich beneficjentów tych pieniędzy spowodowała nie lada perturbacje. W 
Przejazdowie zamkniemy projekt, realizując go w tych klasach, które jeszcze będą 
realizowały obowiązek nauczania w szkole. Natomiast dzieci, które przejdą z Wiślinki 
do Przejazdowa, niestety nie będą tego projektu realizowały. Beneficjentem była 
wpisana szkoła podstawowa w Wiślince i tego się już nie da zmienić. Projekt jest w 
trakcie realizacji. Jest to pewna strata, są to zajęcia rozwijające, cały szereg 
edukacyjnych wycieczek, spotkań, dodatkowe wyposażenie dla szkoły. Jest to koszt 
utworzenia w trakcie projektu nowej placówki.  
Pan Janusz Sampolski – Istotnie, taki jest koszt m.in. wprowadzania reform. 
Chciałem zauważyć, że to nie my wymyśliliśmy reformę. My musimy zaproponować 
takie rozwiązania, które w swoich skutkach będą jak najlżejsze dla naszych środowisk. 
Uważam, że to rozwiązanie, czyli projekt uchwały, nad którym teraz będziemy 
głosować, jest rozwiązaniem właściwym. Z tego miejsca będę prosił o przyjęcie tego 
projektu uchwały. Chciałem odnieść się jeszcze do slajdu, który mówi o ilości dzieci, 
naprawdę to nie tylko głęboka nadzieja, ale potencjał ilościowy dzieci na ten moment 
jest większy niż te slajdy pokazują. Z drugiej strony pisma, jest obecna jedna z mam, 
która zaangażowała się mocno w chodzeniu od domu do domu, rozmowy z rodzicami, 
z tego wyszło pismo. Są podpisy. Mam informację od męża Ani, że zostało to 
stanowisko złożone w piątek. Jest to forma deklaracji z naszego środowiska, że w 
momencie kiedy powstanie szkoła i klasy od 4-7, że dzieci pójdą do tej placówki. 
Inaczej jest mi mówić na temat tej placówki, niż Państwu, którzy patrzycie na szkołę 
jako na budynek, ja patrzę troszkę szerzej. Nie tylko jak na budynek, tylko na miejsce, 
z którym jesteśmy mocno, emocjonalnie związani. Wiem, że może to  przysłaniać mi 
w pewnym stopniu rozum odnośnie kosztów. Mam z tego tytułu świadomość. Ten 
budynek pełni rolę świetlicy, ośrodka kultury, dla naszego rejonu. Jest to coś więcej niż 
tylko budynek jako szkoła.  Temat ten był wiele razy omawiany na wielu przeróżnych 
spotkaniach. Cieszę się że do takich spotkań dochodziło. Jest to chyba temat 
najtrudniejszy na przekroju poprzednich lat. Jest on strasznie złożony, dotyka wielu 
ludzi. To nie jest kwestia budowy takiej czy innej drogi, ten temat dotyka ludzi, 



przyszłości naszego środowiska. Dziękuję z tego miejsca, że mogliśmy rozmawiać na 
tak licznych spotkaniach. Mam głęboką nadzieję, że ten projekt uchwały zostanie 
przyjęty przez radę. 
Pani Weronika Chmielowiec – Mam pytanie techniczne. Nadajemy od razu 
przekształcając zespoły szkół imię szkoły podstawowej, a w Przejazdowie szkoła 
będzie nosiła nazwę: Szkoła Podstawowa w Przejazdowie? Nie ma prawnej 
możliwości, żeby szkoła w Przejazdowie przejęła nazwy tej istniejącej placówki? 
Rozumiem, że być może, że nie jest to zespół szkół. Drugie moje pytanie: co się stanie 
z uczniem, który nie zda w pierwszej klasie w gimnazjum w Przejazdowie?  
Pani Bożena Chodkowska – Pierwszych klas nie będzie, będą tylko drugie i trzecie. 
Nie ma naboru do pierwszych klas. Taki uczeń wraca do klasy siódmej. Jeśli chodzi o 
imiona szkół pani radna, to szkoły podstawowe mają te imiona. Pytania są do 
dyrektorów szkół czy chcą zachować, mogą wnioskować, że nie chcą. Nadanie imienia 
gimnazjum następuje uchwałą. 
Pani Elżbieta Zajączkowska – Matejko – Chciałabym dopowiedzieć, że uczeń 
nieklasyfikowany w obecnej pierwszej klasie gimnazjum staje się automatycznie 
uczniem klasy siódmej szkoły podstawowej. Dyrektor szkoły może wskazać inną 
szkołę, z uwagi na to, że przez wejście reformy nie zawsze jest możliwe, żeby była to 
konkretna szkoła podstawowa. Może wskazać realizację tego obowiązku w innej 
szkole. Jeśli chodzi o nazwę, to tak jak pani Bożena powiedziała, tu powstaje zupełnie 
nowy twór, przekształca się. Do 30 listopada 2017 roku Rada Gminy ma obowiązek 
podjąć tzw. uchwały deklaratoryjne, które stwierdzą akt założycielski, przekształcenie 
tej szkoły z mocy prawa, czy zmocy uchwały. W przypadku pozostałych gimnazjów to 
będzie z mocy prawa, w tych uchwałach można jednocześnie nadać imię. To 
rozporządzenie jeszcze nie weszło w życie, jest w fazie projektu. Przez Ministerstwo 
Edukacji jest przygotowany projekt, który będzie określał organizację pracy szkół w 
miejsce dotychczasowego rozporządzenia dotyczącego ramowych statutów. Będzie 
tam odniesienie i regulacja dotycząca nadania imienia.  W tamtym rozporządzeniu jest 
to uregulowane właśnie w tych przepisach.  
Pani Barbara Bałucińska – Jest już projekt uchwały, ale podzielę się moimi 
spostrzeżeniami. Brałam w części spotkań udział; w Przejazdowie na zebraniu i w 
spotkaniu z radnymi w gminie.  Padło parę krytycznych uwag na temat szkoły 
podstawowej w Wiślince. Chciałam powiedzieć, że jestem zdziwiona tymi krytycznymi 
uwagami np. toalety, kolejki do obiadów czy przepełniona świetlica. Do tej pory, żaden 
rodzic nie zgłaszał nigdy uwag. Rozumiem, że jest to na użytek, że Przejazdowo chce 
mieć  swoja szkołę. Czuję się jako dyrektor szkoły wraz z pracownikami w jakiś sposób 
źle z tym. Nie uważamy to za krytykę. Zawsze rozmawiamy otwarcie ze wszystkimi 
rodzicami. Są ankiety anonimowe do rodziców i uczniów. Nigdy nikt z takimi 
problemami się nie zgłaszał. Jest też skrzynka anonimowa. Interpretuję to tak, że jest 
to na użytek tego faktu. Moje zdanie, jeżeli w ogóle jest na miejscu. Jeśli chodzi o 
dobro dziecka, to myślę, że warto by się zastanowić czy te dzieci należy przenosić w 
trakcie ich edukacji do innej szkoły, czy pozwolić im skończyć. Patrząc zupełnie 
obiektywnie to uważam, że jest to złe przeżycie jak dziecko przenosimy do innej szkoły. 
Pozwolić mu skończyć w danym środowisku do końca edukacji.   
Pani Ewa Romik – Na komisji Oświaty próbowaliśmy przede wszystkim brać pod 
uwagę dobro dziecka i doszliśmy chyba wszyscy do wniosku, że nam zależy na dobru 
dziecka, a najbardziej na dobru dziecka własnego będzie zależało rodzicom. To ich 
mądrość okaże się, czy chcą te dzieci zabrać ze szkoły z Wiślinki, czy chcą zostawić. 
Myślę, że dzisiaj podejmiemy taką decyzję i „piłka będzie w grze”. Jako nauczyciel, tak 
samo uważam, że wyrywanie dzieci z tego ich budynku, że środowiska… ale nie nam 



o tym sądzić. 
Pan Janusz Sampolski – Istotnie jest to ważny temat, o którym pani dyrektor 
wspomniała odnośnie wyrywania dzieci w okresie kształcenia  jednej placówce. Moje 
zdanie jest inne, one wynika z wiedzy z rozmów z rodzicami oraz konkretnie złożonych 
deklaracji. Dzisiaj w sposób spokojny i zdecydowany będę głosował za projektem 
uchwały w takim świetle w jakim jest skonstruowana.  
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 21 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 19 osób, przy 1 głosie przeciwnym i 1 głosie wstrzymującym 
się, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXVII/1/2017 z dnia 14 lutego 2017 r. w spra-
wie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego 
ustroju szkolnego. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski -  Ogłaszam przerwę. Po przerwie 
obrady poprowadzi wice przewodnicząca Danuta Czerwińska. 
 
Sesje opuścił Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski. 
 
2.zmiany uchwały budżetowej na rok 2017 

Projekt uchwały odczytała M. Lica – Skarbnik Gminy. 
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Danuta Czerwińska -  Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 20 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 20 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXVII/2/2017 z dnia 
14 lutego 2017 r. w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2017. 
 
3. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pruszcz Gdański 
Projekt uchwały odczytała M. Lica – Skarbnik Gminy. 
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Danuta Czerwińska -  Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 20 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 20 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXVII/3/2017 z dnia 
14 lutego 2017 r. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Pruszcz Gdański. 
 
4. wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji o 
zmianę siedziby władz gminy Pruszcz Gdański 
Projekt uchwały odczytała M. Grzegorczyk – Sekretarz Gminy. 
Komisja Rewizyjna opiniuje projekt uchwały pozytywnie. 
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej opiniuje projekt uchwały 
pozytywnie. 
Komisja Rolnictwa, Ochrona Środowiska i Gospodarki Komunalnej opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Danuta Czerwińska -  Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 20 radnych) za przyjęciem 



uchwały głosowało 20 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXVII/4/2017 z dnia 
14 lutego 2017 r. w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw 
Wewnętrznych i Administracji o zmianę siedziby władz gminy Pruszcz Gdański. 
 

Sesję opuścił radny Karol Karc. 
 
5. wprowadzenia zmiany w uchwale nr II/7/2014 Rady Gminy Pruszcz Gdański z 
dnia 1 grudnia 2014 r. w sprawie powołania członków Komisji Oświaty, Kultury, 
Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej do jej składu osobowego 
Projekt uchwały odczytała M. Grzegorczyk – Sekretarz Gminy. 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Danuta Czerwińska -  Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Danuta Czerwińska -  Przypominam, że radni, 
którzy zostaną wybrani do Komisji Oświaty nie głosują. 
Pani Małgorzata Grzegorczyk – Pan Dariusz i Pani Danusia nie będą głosowali nad 
projektem. 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 17 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 17 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXVII/5/2017 z dnia 
14 lutego 2017 r. w sprawie wprowadzenia zmiany w uchwale nr II/7/2014 Rady 
Gminy Pruszcz Gdański z dnia 1 grudnia 2014 r. w sprawie powołania członków 
Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej do jej składu 
osobowego. 
 
6. uchwalenia statutu Sołectwa Rusocin 
Projekt uchwały odczytała M. Grzegorczyk – Sekretarz Gminy. 
Komisja Rewizyjna opiniuje projekt uchwały pozytywnie. 
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej opiniuje projekt uchwały 
pozytywnie. 
Komisja Rolnictwa, Ochrona Środowiska i Gospodarki Komunalnej opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Danuta Czerwińska -  Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 19 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXVII/6/2017 z dnia 
14 lutego 2017 r. w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Rusocin. 
 

Na sesję wrócił radny Karol Karc. 
Sesję opuścił radny Karol Kardasiński. 
 

7. uchwalenia statutu Sołectwa Goszyn 
Projekt uchwały odczytała M. Grzegorczyk – Sekretarz Gminy. 
Komisja Rewizyjna opiniuje projekt uchwały pozytywnie. 
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej opiniuje projekt uchwały 
pozytywnie. 
Komisja Rolnictwa, Ochrona Środowiska i Gospodarki Komunalnej opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 



Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Danuta Czerwińska -  Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 19 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXVII/7/2017 z dnia 
14 lutego 2017 r. w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Goszyn. 

 
8. uchwalenia statutu Sołectwa Straszyn 
Projekt uchwały odczytała M. Grzegorczyk – Sekretarz Gminy. 
Komisja Rewizyjna opiniuje projekt uchwały pozytywnie. 
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej opiniuje projekt uchwały 
pozytywnie. 
Komisja Rolnictwa, Ochrona Środowiska i Gospodarki Komunalnej opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Danuta Czerwińska -  Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 19 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXVII/8/2017 z dnia 
14 lutego 2017 r. w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Straszyn. 
 

Na sesje wrócił radny Karol Kardasiński. 
 

9. uchwalenia statutu Sołectwa Wojanowo 
Projekt uchwały odczytała M. Grzegorczyk – Sekretarz Gminy. 
Komisja Rewizyjna opiniuje projekt uchwały pozytywnie. 
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej opiniuje projekt uchwały 
pozytywnie. 
Komisja Rolnictwa, Ochrona Środowiska i Gospodarki Komunalnej opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Danuta Czerwińska -  Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 20 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 20 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXVII/9/2017 z dnia 
14 lutego 2017 r. w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Wojanowo. 

 
10. uchwalenia statutu Sołectwa Będzieszyn 
Projekt uchwały odczytała M. Grzegorczyk – Sekretarz Gminy. 
Komisja Rewizyjna opiniuje projekt uchwały pozytywnie. 
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej opiniuje projekt uchwały 
pozytywnie. 
Komisja Rolnictwa, Ochrona Środowiska i Gospodarki Komunalnej opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Danuta Czerwińska -  Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 20 radnych) za przyjęciem 



uchwały głosowało 20 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXVII/10/2017 z 
dnia 14 lutego 2017 r. w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Będzieszyn. 

11. uchwalenia statutu Sołectwa Juszkowo 
Projekt uchwały odczytała M. Grzegorczyk – Sekretarz Gminy. 
Komisja Rewizyjna opiniuje projekt uchwały pozytywnie. 
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej opiniuje projekt uchwały 
pozytywnie. 
Komisja Rolnictwa, Ochrona Środowiska i Gospodarki Komunalnej opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Danuta Czerwińska -  Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 20 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 20 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXVII/11/2017 z 
dnia 14 lutego 2017 r. w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Juszkowo. 

 
12. uchwalenia statutu Sołectwa Bogatka 
Projekt uchwały odczytała M. Grzegorczyk – Sekretarz Gminy. 
Komisja Rewizyjna opiniuje projekt uchwały pozytywnie. 
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej opiniuje projekt uchwały 
pozytywnie. 
Komisja Rolnictwa, Ochrona Środowiska i Gospodarki Komunalnej opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Danuta Czerwińska -  Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 20 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 20 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXVII/12/2017 z 
dnia 14 lutego 2017 r. w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Bogatka.  
13. uchwalenia statutu Sołectwa Żuława 
Projekt uchwały odczytała M. Grzegorczyk – Sekretarz Gminy. 
Komisja Rewizyjna opiniuje projekt uchwały pozytywnie. 
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej opiniuje projekt uchwały 
pozytywnie. 
Komisja Rolnictwa, Ochrona Środowiska i Gospodarki Komunalnej opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Danuta Czerwińska -  Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 20 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 20 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXVII/13/2017 z 
dnia 14 lutego 2017 r. w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Żuława.  
 
14. uchwalenia statutu Sołectwa Krępiec 
Projekt uchwały odczytała M. Grzegorczyk – Sekretarz Gminy. 
Komisja Rewizyjna opiniuje projekt uchwały pozytywnie. 
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu opiniuje projekt 



uchwały pozytywnie. 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej opiniuje projekt uchwały 
pozytywnie. 
Komisja Rolnictwa, Ochrona Środowiska i Gospodarki Komunalnej opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Danuta Czerwińska -  Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 20 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 20 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXVII/14/2017 z 
dnia 14 lutego 2017 r. w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Krępiec.  
 
15. uchwalenia statutu Sołectwa Bystra (wieś) 
Projekt uchwały odczytała M. Grzegorczyk – Sekretarz Gminy. 
Komisja Rewizyjna opiniuje projekt uchwały pozytywnie. 
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej opiniuje projekt uchwały 
pozytywnie. 
Komisja Rolnictwa, Ochrona Środowiska i Gospodarki Komunalnej opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Danuta Czerwińska -  Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 20 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 20 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXVII/15/2017 z 
dnia 14 lutego 2017 r. w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Bystra (wieś).  
 

Sesję opuścił radny Karol Karc. 
 

16. uchwalenia statutu Sołectwa Cieplewo 
Projekt uchwały odczytała M. Grzegorczyk – Sekretarz Gminy. 
Komisja Rewizyjna opiniuje projekt uchwały pozytywnie. 
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej opiniuje projekt uchwały 
pozytywnie. 
Komisja Rolnictwa, Ochrona Środowiska i Gospodarki Komunalnej opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Danuta Czerwińska -  Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 19 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXVII/16/2017 z 
dnia 14 lutego 2017 r. w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Cieplewo. 
 

17. przyjęcia aktualizacji założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię 
elektryczną    i paliwa gazowe dla gminy Pruszcz Gdański  
Projekt uchwały odczytała K. Kwiatek –  Kierownik Ref. Gospodarki Komunalnej. 
Komisja Rolnictwa, Ochrona Środowiska i Gospodarki Komunalnej opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Danuta Czerwińska -  Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 



W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 19 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXVII/17/2017 z 
dnia 14 lutego 2017 r. w sprawie przyjęcia aktualizacji założeń do planu 
zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną    i paliwa gazowe dla gminy Pruszcz 
Gdański. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – W nawiązaniu do planu, który mieliście okazję 
z pewnością przeczytać w kancelarii rady. W związku z tym, że gazyfikacja 
miejscowości w gminie Pruszcz Gdański postępuje, pieniądze na fundusz ochrony 
środowiska, ten który co roku przeznaczacie Państwo w budżecie w kwocie ok. 250 
tyś. w tym roku został wyczerpany w ciągu 3 dni. Jeżeli uda się to będziemy do 
Państwa wnioskowali jeszcze w tym roku, żeby przeznaczyć trochę środków z 
funduszu ochrony środowiska na zmianę źródeł ciepła. Jest to związane integralnie z 
tym programem, który przyjmujemy. Zainteresowanie wymianą źródeł ciepła tzn. z 
pieców węglowych na gazowe na szczęście rośnie. Jeśli nie w tym roku, to w 
przyszłym będzie trzeba te środki zdecydowanie zwiększyć.  
 

18. ustanowienia szczegółowych zasad i trybu przyznawania nagród i wyróżnień 
Wójta Gminy Pruszcz Gdański za wybitne osiągnięcia sportowe 
Projekt uchwały odczytała B. Gałecka – pracownik merytoryczny. 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej opiniuje projekt uchwały 
pozytywnie. 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Danuta Czerwińska -  Otwieram dyskusję. 
Pan Karol Kardasiński – Może byśmy do paragrafu 3, tak jednoznacznie nie jest 
określone czy mieszkaniec albo rodzic może ten wniosek złożyć. Dla nas jest to 
oczywiste. Czy możemy w paragrafie 3 dopisać, żeby było jasno stwierdzone, że wójt 
może przyznać taką nagrodę np. na wniosek rodzica, mieszkańca, sąsiada z 
inicjatywy. Ja rozumiem, jakby to było z własnej inicjatywy wójta. Do tej pory było, ze 
dyrektor, nauczyciel, albo rodzic składał do komisji. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – wypowiedź nie nagrała się z powodu 
wyłączonego mikrofonu. 
Pani Weronika Chmielowiec – Chodzi o doprecyzowanie zapisu. Czytając „nagrodę 
i wyróżnienia przyznaje wójt gminy na wniosek” i potem jest „z własnej inicjatywy”. 
Rozumiem to tak, jakby z własnej inicjatywy wójta. Powinno być na przykład z własnej 
inicjatywy osoby zainteresowanej, wtedy ma to sens. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Intencją tego zapisu było: władze klubu 
sportowego lub odpowiedniego związku sportowego, komisje stałe rady gminy, czyli 
Państwo radni znając sytuacje możecie złożyć, z własnej inicjatywy czyli rozumiemy 
to szeroko. Jeżeli zawodnik jest pełnolet5ni to sam składa, a jeżeli nie jest pełnoletni 
to oczywiście rodzic, opiekun, trener. Myślę, że ten katalog jest dosyć pełny. 
Pan Zygmunt Zalewski – To nie tak, jeżeli przyznaje wójt na wniosek i z własnej 
inicjatywy to znaczy, że wójt przyznaje, nie kto inny. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Jestem wnioskodawcą, w związku z 
powyższym uprzejmie informuję, jaka był intencja wnioskodawcy. Z własnej inicjatywy 
czyli osoby, która ma otrzymać takie wyróżnienie, albo opiekun w imieniu tej osoby. 
Pan Karol Kardasiński – To jest regulamin, który będą czytali mieszkańcy. 
Pani Weronika Chmielowiec – Z własnej inicjatywy osoby zainteresowanej, albo po 
prostu na wniosek. My intencje rozumiemy, ale za dwa lata ktoś to będzie czytał i 
intencji nie będzie. 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Danuta Czerwińska -  Przegłosujmy tą zmianę, 
w punkcie 3 skreślamy „z własnej inicjatywy” i wpisujemy „osoby zainteresowanej”. 



W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem 
zmiany do projektu uchwały głosowało 19 osób. 
 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 19 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXVII/18/2017 z 
dnia 14 lutego 2017 r. w sprawie ustanowienia szczegółowych zasad i trybu 
przyznawania nagród i wyróżnień Wójta Gminy Pruszcz Gdański za wybitne 
osiągnięcia sportowe. 
 
Na sesje wrócił radny Karol Karc. 
 
19. wprowadzenia zmiany w statucie Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Pruszczu Gdańskim z siedzibą w Cieplewie 
Projekt uchwały odczytała E. Dymek – Kierownik GOPS. 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej opiniuje projekt uchwały 
pozytywnie. 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Danuta Czerwińska -  Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 20 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 20 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXVII/19/2017 z 
dnia 14 lutego 2017 r. w sprawie wprowadzenia zmiany w statucie Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Pruszczu Gdańskim z siedzibą w Cieplewie. 
 
20. wyrażenia zgody na dzierżawę gruntów stanowiących własność gminy 
Pruszcz Gdański 
Projekt uchwały odczytał K. Miliński - Kierownik Ref. Gospodarki Przestrzennej i 
Rozwoju Gminy. 
Komisja Rolnictwa, Ochrona Środowiska i Gospodarki Komunalnej opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Danuta Czerwińska -  Otwieram dyskusję. 
Pan Karol Kardasiński - W związku z tym, że obecni dzierżawcy muszą ponieść teraz 
dodatkowe koszty związane z komponowaniem tych obiektów do powstającego parku, 
czy nie myśleliśmy np. o tym, żeby nie wydłużyć tego do 10 lat, mając na uwadze, że 
te koszty poniosą. Nie wiem czy w te 5 lat one się zwrócą. Pytanie na ile dzierżawcy 
wystąpili z wnioskiem, na 5, 10 czy 20, czy w ogóle tego nie określi. Być może warto 
by było im na 10 lat przedłużyć, z tego co wiem te dwa obiekty od zawsze były, 
mieszkańcy przyzwyczaili się do funkcjonowania tych obiektów. Głosów sprzeciwu nie 
ma. Nie wiem czy pan radny może powiedzieć czy jakieś uwagi do funkcjonowania 
tych obiektów obecnie są. Pytanie z jakim wnioskiem się zwrócili?  Na ile lat? Na 5, 
10, 20 czy nie było określone, a my określiliśmy, że na 5? 

Pan Krzysztof Miliński – Wniosek jest na 5 lat. Z dzierżawcami jest o tyle problem, 
że oni do tej pory bardzo zalegali z opłatami. Dopiero teraz uregulowali po długich 
namowach i interwencjach zaległości. Wystąpili z wnioskiem o przedłużenie tej 
dzierżawy. Myślę, że to jest taka umowa nazwijmy to na okres próbny. To chroni 
interesy gminy. 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 20 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 20 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXVII/20/2017 z 
dnia 14 lutego 2017 r. w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę gruntów 
stanowiących własność gminy Pruszcz Gdański. 
 



Sesję opuściła radna Magdalena Migowska. 
 
21. nabycia działek w Łęgowie na własność Gminy Pruszcz Gdański 
Projekt uchwały odczytał K. Miliński - Kierownik Ref. Gospodarki Przestrzennej i 
Rozwoju Gminy. 
Komisja Rolnictwa, Ochrona Środowiska i Gospodarki Komunalnej opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Danuta Czerwińska -  Otwieram dyskusję. 
Pan Zygmunt Zalewski – Rozumiem, że mówimy o tych zielonych kolorach. Co to 
jest niebieski kolor? 

Pan Krzysztof Miliński – Ale na czym? 

Pan Zygmunt Zalewski – Na tych drogach. 
Pan Krzysztof Miliński – To jest pomyłka. Generalnie chodzi o zielone kolory.  
 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 18 osób, przy 1 głosie wstrzymującym się, Rada Gminy 
podjęła Uchwałę nr XXVII/21/2017 z dnia 14 lutego 2017 r. w sprawie nabycia 
działek w Łęgowie na własność Gminy Pruszcz Gdański. 
 
Na sesję wróciła radna Magdalena Migowska. 
Sesję opuścił radny Tadeusz Bednarczyk. 
 
22. uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
gminy Pruszcz Gdański – część nizinna A, w zakresie fragmentu obrębu 
geodezyjnego Przejazdowo i Dziewięć Włók 
Pan Krzysztof Miliński – Przedmiotem procedowania jest uchwała w sprawie 
uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy 
Pruszcz Gdański – część nizinna A, w zakresie fragmentu obrębu geodezyjnego 
Przejazdowo i Dziewięć Włók. Uchwała ta była już przedstawiona Radzie Gminy do 
zatwierdzenia na poprzedniej sesji w grudniu i została przez radę gminy wycofana z 
porządku obrad z wnioskiem ze względu na jej obszerność. Komisję chciały się 
szczegółowa zapoznać z tą uchwałą. Na początku stycznia poszczególne komisje 
spotykały się z pracownikami referatu. Omawialiśmy projekt zmiany planu. W trakcie 
tego omawiania wpłynęła uwaga grupy właścicieli gruntów, która została 
zaakceptowana przez komisje. Komisje uznały za konieczność wprowadzenia zmiany 
przedstawionych do uchwalenia w projekcie planu. Nie będę czytał całej uchwały wraz 
z uzasadnieniem bo ona leżała dwa miesiące i komisje się z tą uchwałą zapoznały. 
Komisje mają inne propozycję to myślę,  że przejdźmy do rozstrzygnięcia co dalej. 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Danuta Czerwińska – Przejdźmy do opinii 
komisji. 
Pan Zygmunt Zalewski – Komisja Rewizyjna uważa, że należy wprowadzić zmiany 
do projektu uchwały. 
Pan Karol Karc – Mamy takie samo zdanie. 
Pani Ewa Romik – Tak samo. 
Pan Jan Pawul – Powinniśmy zacząć od komunalnej. Komisja wnosi o przesłanie 
projektu uchwały do wnioskodawcy celem przeprowadzenia stosownych konsultacji i   
zmian. Komisja również prosi o wprowadzenie i przegłosowanie uchwały, która 
spowoduje wprowadzenie wyżej wymienionej zmiany. Proszę Pana Kierownika o 
przeczytanie projektu uchwały. 
Pan Krzysztof Miliński – Rozstrzygnięciem do tej uchwały, która jest w porządku 



obrad jest proponowany projekt uchwały. Podstawą jest art. 19 ustawy o planowaniu 
zagospodarowaniu przestrzennym, bo tylko z tego artykułu wynika, że Rada Gminy 
może w każdym momencie przesłać wójtowi przedstawiony do zatwierdzenia projekt 
planu do wprowadzenia zmian do dalszego procedowania. To jest wyłączna 
kompetencja Rady Gminy. 
Projekt uchwały odczytał K. Miliński - Kierownik Ref. Gospodarki Przestrzennej i 
Rozwoju Gminy. 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Danuta Czerwińska – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 19 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXVII/22/2017 z 
dnia 14 lutego 2017 r.  
 
23. wspólnej realizacji projektu pn. „Bezpieczne Żuławy – podniesienie poziomu 
bezpieczeństwa powodziowego Żuław poprzez rozbudowę systemu 
alarmowania i powiadamiania oraz dostawę specjalistycznego wyposażenia 
ratowniczego” realizowanego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 
dla Województwa Pomorskiego na lata 2014-2020, Działanie 11.1 Ograniczanie 
zagrożeń naturalnych.  
Projekt uchwały odczytała M. Kołodziejczak - Wójt Gminy. 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Danuta Czerwińska -  Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 19, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXVII/23/2017 z dnia 14 
lutego 2017 r. w sprawie wspólnej realizacji projektu pn. „Bezpieczne Żuławy – 
podniesienie poziomu bezpieczeństwa powodziowego Żuław poprzez 
rozbudowę systemu alarmowania i powiadamiania oraz dostawę 
specjalistycznego wyposażenia ratowniczego” realizowanego w ramach 
Regionalnego Programu Operacyjnego dla Województwa Pomorskiego na lata 
2014-2020, Działanie 11.1 Ograniczanie zagrożeń naturalnych.  
 
VIII. Rozpatrzenia skargi na komendanta Straży Gminnej Gminy Pruszcz 
Gdański. 
Komisja Rewizyjna uznaje skargę za niezasadną. 
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu uznaje skargę za 
niezasadną. 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej uznaje skargę za 
niezasadną. 
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej uznaje skargę za 
niezasadną. 
Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na komendanta Straży Gminnej Gminy 
Pruszcz Gdański przedstawiła Pani M. Grzegorczyk – Sekretarz Gminy. 
 
Sesję opuściły radne: Ewa Romik i Renata Rusztyn. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Danuta Czerwińska -  Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 17 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 17 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXVII/24/2017 z 
dnia 14 lutego 2017 r. w sprawie rozpatrzenia skargi na komendanta Straży 



Gminnej Gminy Pruszcz Gdański. 
 
Na sesje wrócili radni: Tadeusz Bednarczyk, Ewa Romik i Renata Rusztyn. 
 

IX. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Pierwsze pytanie, pani radna Chmielowiec w 
sprawie realizacji umowy o odśnieżaniu. Czytałam również oświadczenie wykonawcy. 
Trudno, żeby w oświadczeniu wykonawca napisał, że rzeczywiście zgadza się z 
zarzutami gminy. Mało tego, to oświadczenie było powielane wielokrotnie, żeby w jakiś 
sposób zdyskredytować wyjaśnienia gminy. No trudno, z tym się godzimy, takie są 
działania. Dokładaliśmy wszelkich starań, żeby też kontaktować tego nowo wybranego 
wykonawcę z przetargu z otoczeniem. Było zorganizowane, jeśli dobrze pamiętam 9 
grudnia spotkanie z sołtysami. Pani wykonawczyni nie  przyszła na to spotkanie. 
Proponowaliśmy kolejne spotkanie, ale powiedziała, że nie będzie brała udziału w 
spotkaniach z sołtysami. Państwo sołtysi są na sali, więc mogą to jeszcze potwierdzić. 
Do tej pory umowy w taki sposób były realizowane. Projekt umowy jest dołączony 
standardowo do przetargu. Wykonawca wie doskonale w jaki sposób przepływa 
informacja. Jest informacja telefoniczna i sms- owa. Pan Jaruga oddelegowany do 
realizacji umowy o odśnieżaniu jest w stałym kontakcie z sołtysami. Mamy na początku 
sezonu tzw. zimowego spotkanie z sołtysami. Państwo sołtysi są dokładnie 
zapoznawani z umową i zapisami, ze sposobem współpracy. Oczywiście mamy bilingi 
z powiadomień wykonawcy. Nie mogę się z pewnymi rzeczami zgodzić, bo jeżeli stoję 
z panią wykonawczynią 8 stycznia przy posesji pana Cwalińskiego, pan Cwaliński 
senior łopatą odśnieża i mówię, że stoimy do łydki w śniegu, a pani mi odpowiada, że 
ta droga jest przejezdna. W takim wypadku o czym my możemy tutaj dyskutować. 
Oczywiście możemy modyfikować jeszcze umowy. Jest to jasna sprawa. Natomiast 
chce podkreślić, że gmina te umowy realizowała tak samo jak wszystkie wcześniejsze 
i obecne. Nie ma najmniejszego kłopotu z kontaktem z sołtysami, z wykonawcą, z 
odczytaniem sms-u, z odebraniem telefonu. Takich problemów do tej pory nie było. W 
tym roku, twierdzę, że jest to absolutnie wina wykonawcy, ponieważ  z naszej strony 
żadnych zaniedbań nie było. Proponowaliśmy kilkakrotnie spotkania. 
Byłoby rzeczą korzystną dla wykonawcy, że przychodzi na spotkanie i jeszcze raz na 
spotkaniu sołtysów ustala pewne zasady. Życie nas pewnych rzeczy uczy. Dokument 
jest podstawą.  Jeżeli będzie to konieczne być może pewne zmiany będziemy 
wprowadzali. 
 Działka w Rusocinie – pan Kardasiński. Pytanie czy gmina jest zainteresowana 
przejęciem działki jest pytaniem, które nie wymaga komentarza. Na sesjach 
pokazujemy Państwu kolejne przejęcia nieruchomości do mienia gminnego. Tak 
cennych nieruchomości jak w ostatnich latach przyjęliśmy do majątku gminy, to dawno 
takie rzeczy nie miały miejsca. To pytanie jest absolutnie bezprzedmiotowe. Gmina jest 
zainteresowana wszelkimi nieruchomościami, które może przejąć. Wpłynął wniosek 
mieszkańców Rusocina o to, żeby wystąpić do powiatu. Wniosek został przekazany 
przez Wójta Starostwu. Starostwo odpowiedziało pismem po kilku miesiącach, że nie 
jest zainteresowane, że jest to mienie powiatu i budowa świetlicy jest zadaniem 
własnym gminy.  Odpowiedź Starostwa jest w zasadzie dosyć świeża. Oczywiście 
będziemy rozmawiali. Nie wiem jakie pomysły ma pan starosta. Sprawa świetlicy w 
Rusocinie ma wieloletnią historię. Wówczas radnym był pan Tadeusz Morka. My 
wówczas robiliśmy próby wydzielenia kawałka działki przy kapliczce z działki z pałacu, 
żeby można było przy ulicy wybudować. Konserwator się nie zgodził. Potem było 
spotkanie ze wspólnotą mieszkaniowa, przy drodze na Rusocin i członkowie wspólnoty 



nie byli zainteresowani też przekazaniem. O ile dobrze pamiętam ta argumentacja 
wtedy była taka, że to będzie dolegliwość dla mieszkańców tego bloku. 
Pan Karol Kardasiński – Pani Wójt nie było takiego spotkania i Pani o tym dobrze 
wie. Byłem na tym zebraniu wiejskim. Była jedna osoba z tej wspólnoty mieszkaniowej 
na tym zebraniu obecna i ona powiedziała, że jej by taka świetlica przeszkadzała. To, 
że jednej osobie to nie znaczy, że wszystkim. Ta taka nieprawda jest od lat powielana. 
Zgodzę się z tym, że konserwator się nie zgodził. To prawda, pamiętam. Była rozmowa 
z panem X. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Czyli prób było wiele. Dzisiaj nie jestem w 
stanie panu przedstawić liczbY ilości osób obecnych. Wracamy pamięcią sprzed lat. 
Jeśli pan mówi, że była jedna osoba to propozycja była. Był sołtys i radny tej 
miejscowości. Rozmowa na ten temat bez wątpienia była. Będziemy się kontaktowali 
ze starostwem i rozmawiali dalej o ewentualnej możliwości przekazania działki na 
rzecz gminy. 
 Pani Krystyna Białek – plan posiedzeń Rady Gminy. W ostatnim czasie spotkania 
z Państwem Radnym były dosyć częste i zapowiadane z jedno czy dwudniowym 
wyprzedzeniem. To powodowała ustawa o systemie oświaty. Zdarzenia, które miały 
miejsca były dynamiczne. Chcieliśmy maksymalnie jak najwięcej kwestii tego tematu 
przedyskutować. Staramy się Państwa nie absorbować w sytuacjach, w których 
możemy sobie sami poradzić. Gdzie nie potrzebujemy Państwa decyzji. Tam gdzie 
możemy sami podjąć decyzję to ją podejmujemy. Kwestia sesji - możemy spróbować 
stworzyć taki harmonogram. Chociaż terminy sesji są często podyktowane nie przez 
nas tylko przez okoliczności rodzące się na bieżąco. Sesję obecną mieliśmy 
zaplanowaną na 10 lutego. Dobrze, że nie mieliśmy jej w harmonogramie, bo wtedy 
sobie państwo planujecie dzień wolny, a my musieliśmy ją przesunąć na 14, dlatego 
że były jeszcze spotkania i konsultacje. Komplikuje nam to też trochę sprawy. Dzisiaj 
zaproponowałam Państwu przyjęcie uchwały i dziękuję, że ją przyjęliście. Chodzi o 
uchwałę dotyczącą przystąpienia do kolejnego projektu unijnego. Może będzie 
potrzebna jeszcze uchwała o zmianie budżetu. Ta uchwała była przygotowana przez 
nas  3 dni temu i już o zmianie budżetu nie było mowy. Będę wówczas również Państwa 
prosiła w trybie pilnym. Pewnych rzeczy my nie przewidzimy. Chciałabym jeszcze 
zaznaczyć, że konkursy, które miały być ogłaszane sukcesywnie w ciągu całego roku 
2017 są ogłaszane w pierwszym kwartale. My dzisiaj robimy za gońców, ilość wizyt 
moich u konserwatora zabytków nie jestem w stanie zliczyć, żeby przyspieszyć 
różnego rodzaju uzgodnienia. To były zabiegi w Regionalnym Zarządzie Gospodarki 
Wodnej, to są dokumenty, które odbieramy z RDOS-iu i w innych instytucjach. Obecnie 
kto ma dziś lepsze, że tak powiem możliwości i kontakty tam podejmuje działania. 
Wyobraźcie sobie Państwo skompletowanie dokumentacji nie na wrzesień tylko na 
koniec lutego. Czasami graniczy to niemal, że z cudem. Staramy się, żeby sesja była 
generalnie raz w miesiącu. Wiadomo, że przed sesją muszą być posiedzenia komisji. 
Nie chciałabym Państwa też wprowadzać w kłopot, że zrobimy kalendarz. On z 
różnych powodów od nas niezależnych stanie się nieaktualny, a Państwo będziecie 
mieli wówczas problem, że sobie zaplanowaliście urlop w pracy, a tymczasem trzeba 
będzie ten urlop przesunąć. 
 Pan sołtys ze Starszyna. Mieliśmy spotkanie z Państwem  Sołtysami. Mówiliśmy o 
platformie, która służy do umieszczania zamówień publicznych. W związku ze zmianą 
ustawy zamówienia publiczne, my musimy dodawać do siebie wartości rodzajowo tych 
samych zamówień. Jeżeli robimy w tej chwili konkurs „Kwiecista Gmina” to sołectwa, 
które chcą przystąpić do tego konkursu muszą wcześniej zrobić projekt, wyliczyć 
kwiatki, napisać jakiego rodzaju te kwiatki będą i my musimy wrzucić to na Platformę. 



Pan sołtys ze Straszyna ma rację, że ktoś przywiezie  np. z Krakowa zwiędnięte kwiaty, 
ale my nie mamy obowiązku ich przyjąć. Nas obowiązują przepisy prawa, to że jest to 
niewygodne to prawda. Dla nas to też jest duży kłopot. Teraz zastanawiamy się jak 
będziemy grupować zamówienia z funduszy sołeckich. Państwo sołtysi chwycili się za 
głowę jak usłyszeli, że będą musieli rodzajowo określać zakupy z funduszu. Jest to 
150 tys. w skali roku. My musimy pewne rzeczy pogrupować. Mamy takie przepisy 
prawa. Jak przychodzi kontrola to nie będzie pytała nikogo z sołtysów czy jest to 
logiczne. Wynikiem kontroli będzie ukaranie wójta ze nieprzestrzeganie prawa. Proszę 
o zrozumienie, że to nie my tworzymy prawo. Mamy jedynie wpływ na prawo 
miejscowe.  
 Mokry Dwór – pana sołtysa nie ma. Sprawa bobrów jest poruszana wielokrotnie. 
Temat jest bardzo trudny. Mamy świadomość, że one robią ogromne szkody. 
Wydawane są setki tysięcy złotych na zabezpieczenie wałów, a bobry idą dalej i psują 
to co jeszcze jest możliwe do zepsucia. Nie wiem jak sobie z tym problem poradzić. 
Gmina nie będzie przecież wyławiała bobrów. My nie mamy instrumentów i możliwości, 
a myśliwi nie chcą na ten temat z nami rozmawiać. Bóbr żeruje tylko w nocy. Jak 
zostanie zastrzelony to musi być wyłowiony. Musi być pokazany, że jest zastrzelony. 
Nie ukrywam, że jest to dla nas ogromne wyzwanie. Oglądałam ostatnio nad Radunią 
jakie spustoszenie robią bobry. Właściwie dzisiaj chyba nie ma takiej miejscowości w 
gminie, która by była pozbawiona tych zwierząt. Będę rozmawiała jeszcze z 
Wojewódzkim Zarządem Melioracji, może oni mają jakiś pomysł na ten temat.  
 Pan Janusz Sampolski – spotkanie z różnymi instytucjami. Oczywiście jak jest taka 
potrzeba to będzie ono zorganizowane. 
Pan Zastępca Wójta Daniel Kulkowski – Pozwolę sobie odpowiedzieć panu 
radnemu na pytanie dotyczące drogi powiatowej. Chodzi o wyciek wody na 
skrzyżowaniu ul. Gdańskiej i Lipowej w Żukczynie. Temat jest zarówno znany nam, jak 
i powiatowi. W rozmowie z panem naczelnikiem wydziału infrastruktury ze starostwa 
ustaliliśmy, że jak tylko pogoda pozwoli, powiat zajmie się tym problemem. Problem 
jest im znany. Podobno znaleźli przyczynę i mają rozwiązanie. Z racji tego, że mamy 
takie rozwiązanie jakie mamy czyli temp. -8 nie mogą działać. Jest zapewnienie, że 
będzie to załatwione. Na tą chwilę starają się doraźnie pomagać użytkownikom 
poprzez skuwanie tego lodu i ewentualne oznakowanie. Temat jest zgłoszony, jest 
wstępnie załatwiony. Czekamy na pogodę. 
Pan Karol Kardasiński – Panie Wójcie, rozumiem tą odpowiedź, że zlokalizowali i 
coś zrobią  to już dostałem w październiku. W październiku tych mrozów nie było. 
Trochę za długo czekali. Bardzo dziękuję za odpowiedź.  
Pani Krystyna Białek – Chciałabym w tym roku tak jak w poprzednim dostawać 
zawiadomienia o odbywających się przetargach. Chciałabym w dalszym ciągu brać 
udział w spotkaniach w sprawie zbiornika. Według mnie to powstanie zupełnie coś 
innego co było omawiane na zebraniu wiejskim. Lustro wody będzie wyżej niż 
poprzednio zakładano. Chciałabym, żeby było to jasne dla mieszkańców, jak będzie to 
wszystko jeszcze w trakcie. Chciałabym żeby odbyło się spotkanie mieszkańców 
„głębokiego”  z przedstawicielami gminy, z kimś odpowiedzialnym. 
X. Wolne wnioski. 
Pani Weronika Chmielowiec – Mam wniosek co do prac na sesjach, do 
zastanowienia. Mamy rzutnik i tracimy strasznie dużo czasu na odczytywanie treści 
uchwał. Które już wcześniej omawiamy na komisjach. Myślę, że każdy z nas, ja na 
pewno, czyta je wcześniej przed komisją, a potem trzeci raz są one odczytywane. 
Uważam, że powinno być tak jak w innych gminach. Wiele gmin stosuje taką zasadę, 
że uchwała jest wyświetlana, a czytane jest tylko uzasadnienie. Potem jest dyskusja i 



nie traci się czasu. Niektóre uchwały są bardzo długie, na dwie strony i jest to 
monotonne. Jesteśmy ludźmi i w pewnym momencie znużenie nas dopada, a nie o to 
chodzi, żebyśmy nie wiedzieli o czym słuchamy. Pozostawiam do rozważenia, mamy 
rzutnik, są komputery, w dzisiejszych czasach możemy takie coś zorganizować. 
Pan Janusz Sampolski – Zapraszam 4-5 marzec do Starszyna wspólnie z klubem 
Jaguarem, ośrodkiem kultury, GTS, szkołą mistrzostwa Polski w roczniku 2008. Jest 
to impreza dwudniowa, przyciągnie adeptów takich klubów jak Lech Poznań, 
Jagiellonia Białystok, Arka Gdynia i wiele jeszcze innych klubów. Jest to ciekawe 
przedsięwzięcie. Będzie masa ludzi. Sami jesteśmy ciekawi jak to wyjdzie. Mieliśmy 
już 4 spotkania robocze, teraz w czwartek kolejne. Zapraszam, bo możemy być dumni 
z naszej reprezentacji. Będziemy walczyć o najlepsze trofea. Zapraszam w imieniu 
zarządu, także Darka Grudniewskiego. Na godzinę 14:00 w sobotę będzie oficjalne 
otwarcie.     
XI. Zakończenie sesji Rady Gminy. 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Danuta Czerwińska -  W wyniku wyczerpania 
porządku obrad stwierdzam, że XXVII Sesja Rady Gminy Pruszcz Gdański VII 
Kadencji została zakończona o godz. 12:24. 
 
Protokołowała: 
Marta Nowicka 
 
Protokół został przyjęty na XXIX Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański  VII kadencji w 
dniu 30 marca 2017 r. 
 
 
 

 
 
    


